

[Texte]

EVIDENCE*[Recorded by Electronic Apparatus]*

Wednesday, November 20, 1991

• 1536

The Chairman: Order.

As members will know, this is the first meeting of the agricultural subcommittee dealing with the GST as it relates to agriculture. I know that can cover some wide-ranging areas, and I think members of the committee have discussed this and feel that we are trying to keep it limited, as closely as we can, to the areas affecting primary agriculture.

I think most of us have had concerns raised throughout this since January, certainly about specific areas. Some of them, I think—and I have talked to some of you—have been resolved; I guess perhaps others still remain of concern to members.

We thank you, Mr. Wurts. You are here this afternoon. I understand that Mr. McCloskey was coming until late today, but the minister, as you indicated, had other plans for him. We welcome you here. We hope that we can have an open and frank discussion of some of the problems we have seen and perhaps some on which you can enlighten us. We hope that perhaps we can alleviate some of those and maybe streamline some of the problems we see individual farmers may have in resolving some of their concerns.

With that, may I, on behalf of the committee, welcome you here today. Before you begin your remarks, perhaps you would like to introduce the officials who are here with you today, Mr. Wurts.

Mr. Brian Wurts (Chief, General Operations, GST Section, Sales Tax Division, Department of Finance): Certainly. Thank you very much. Once again, Bill McCloskey does send his regrets, as you indicated. I guess the minister has different plans for him today, but I know he would have liked to have been here as well.

I am the Chief of the GST General Operations section of the Tax Policy Branch. I bring with me from my section Mr. Larry Mohr, who is my senior officer in the area of agriculture.

Revenue Canada are also here of course, as co-witnesses. I will perhaps let Mr. Mike Burpee introduce his group.

Mr. Michael Burpee (Director General of Excise, GST Operations, Revenue Canada): I'm Mike Burpee, and I'm the Director General of Excise Operations, which deals with the areas of returns and payments, registration, audit, and rebates. With me is Adrien Venne, who is Director of the Special Sectors Division in our Policy and Legislation area, and that is the area that deals particularly with interpretations of the GST as it applies to sectors such as agriculture.

Mr. Wurts: In terms of an opening statement, I would like to make just a few very short comments, I guess putting in context how we feel the GST has worked in the area of agriculture so far.

[Traduction]

TÉMOIGNAGES*[Enregistrement électronique]*

Le mercredi 20 novembre 1991

Le président: La séance est ouverte.

Comme vous le savez, nous tenons aujourd'hui la première réunion de notre sous-comité sur la TPS dans le secteur agricole. Je sais que c'est un vaste sujet, et je crois que les membres en ont discuté entre eux et sont convenus que nous nous limiterons, dans toute la mesure du possible, à la production primaire.

Je crois que la plupart d'entre nous aurons été saisis, depuis le mois de janvier, de maintes doléances portant sur tel ou tel élément. Certaines de ces difficultés ont été levées depuis—et j'en ai parlé à certains d'entre vous—mais il en reste quand même un certain nombre.

Je vous remercie d'être venu, monsieur Wurts. Je vois que c'est vous qui êtes là aujourd'hui. Je croyais que ce serait M. McCloskey, mais comme vous me l'avez fait savoir, le ministre avait d'autres projets pour lui. Soyez le bienvenu à notre comité. Nous espérons avoir une discussion libre et franche sur certains des problèmes que nous avons constatés, et vous pourrez peut-être nous éclairer sur certains d'entre eux. Nous espérons remédier à certaines difficultés et rationaliser un certain nombre de choses dont les agriculteurs se plaignent.

Là-dessus je voudrais, au nom du comité, vous souhaiter la bienvenue. Avant de commencer votre exposé, vous voudrez peut-être nous présenter les personnes qui vous accompagnent, monsieur Wurts.

M. Brian Wurts (chef, Opérations générales, TPS, Division de la taxe de vente, ministère des Finances): Certainement. Merci beaucoup. Encore une fois, Bill McCloskey vous transmet ses excuses. Je suppose que le ministre avait besoin de lui ailleurs aujourd'hui, mais je sais qu'il aurait beaucoup aimé venir aussi.

Je suis le chef de la section des opérations générales relatives à la TPS à la direction de la politique fiscale. Je suis accompagné de M. Larry Mohr, de la même section, qui s'occupe particulièrement de l'agriculture.

Revenu Canada est représenté également, bien entendu. Je laisserai peut-être le soin à M. Michael Burpee de présenter sa délégation.

M. Michael Burpee (directeur général de l'Accise, Opérations de TPS, Revenu Canada): Je m'appelle Mike Burpee et je suis directeur général des Opérations de l'accise, chargé donc des déclarations et versements, de l'enregistrement, de la vérification et des ristournes. Je suis accompagné d'Adrien Venne, chef de la division des secteurs spéciaux de notre direction de la politique et de la législation; c'est lui qui s'occupe particulièrement de l'interprétation de la TPS dans des secteurs tels que l'agriculture.

M. Wurts: En guise de déclaration liminaire, je voudrais dire simplement quelques mots pour indiquer comment nous pensons que la TPS a fonctionné jusqu'à présent dans le secteur agricole.